

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[View this email in your browser](#)

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT/ OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - December 2024/Décembre 2024

(La version française suit la version anglaise)

Dear Community,

Last week a [public initiative on the financial centre](#) was launched and has now begun collecting the 100,000 signatures needed to move it ahead in the political process. The initiative calls for the financial centre to have plans that align to the Paris Climate Agreement and the Kunming-Montreal Global Biodiversity Framework, both of which Switzerland has ratified. It also calls for no more direct financing from Swiss players to new fossil fuel development or expansion (note: the initiative does not prohibit indirect investment like owning shares in energy companies).

SFG's mission is to advance sustainable finance, and we believe that strong framework conditions are an important part of creating an environment conducive to scaling sustainable finance and keeping a fair playing field for all financial actors. This includes committing to and advancing credible transition plans, which many jurisdictions that we compete with like Europe and the UK are already doing.

While we do not have an official position on the public initiative, we think the initiative will spur an important debate about what sensible policy for sustainable finance can and should look like. SFG aims to serve as a platform to advance this dialogue and create the space for discussion with our members and the community.

We think this is a complex and nuanced topic. The financial industry has a responsibility to integrate and actively pursue sustainability, but it also is a service industry and therefore does not operate in a vacuum. For financial sector actors to

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

parts of the system need to act.

In the recent Green Finance Index, both Geneva and Zurich dropped in ranking on sustainability factors (by -2 and -6 points respectively). When digging into the sustainability factors, the top factor noted is the regulatory environment. Specifically, the index looked for regulation that is complemented by public policy drivers and incentives, harmonization of standards across jurisdictions, and mandatory disclosure and continued development of taxonomies. It is clear that to remain competitive on sustainable finance, regulation will need to play a role in the overall solution so let's use this initiative as an opportunity to engage in a discussion on the "how".

As is the case with anything political, you will inevitably see a variety of actors, from all sides, use this public initiative to try to win political points or to fortify their entrenched positions. At SFG, we see blame and inflammatory rhetoric as a distraction from the real discussions that need to be had about what creates the right conditions for moving forward. We need to work together, plain and simple. We look forward to opening a dialogue with you on this topic in 2025, stay tuned for more details in the New Year.

Kali Taylor

Managing Director, SFG

Interview of the Month: Barbara Buchner from Climate Policy Initiative

Subscribe

Past Issues



[Subscribe](#)[Past Issues](#)

equitably, supports adaptation, and empowers developing economies to lead in the global climate transition. "

In this month's edition, we feature an insightful conversation with Dr. Barbara Buchner, Global Managing Director of Climate Policy Initiative (CPI) and a leading figure in climate finance. As the driving force behind initiatives like the Global Innovation Lab for Climate Finance, Barbara is at the forefront of mobilizing the trillions needed to combat climate change and build a low-carbon, resilient future.

Barbara delves into how CPI connects policy, markets, and innovation to ensure climate solutions reach scale, the progress and persistent gaps in global climate finance flows, and why equitable investment in adaptation and support for developing economies is more urgent than ever. She also sheds light on the intersection of gender and climate, emphasizing the untapped potential of gender-smart investments and the systemic barriers women-led initiatives face in accessing resources.

This is a must-read for anyone looking to understand the future of climate finance and its potential to drive an inclusive and just transition. [To the interview](#)

● What's Happening at SFG?

// SFG Christmas Party

Monday, December 16, 2024 | 18:30-20:30 | Café Jules Verne (Rue Jean-Violette 20)

SFG is hosting its final networking event of the year. Join us to celebrate Christmas festivities together! [Register now](#)

// Launch of the Nature Finance Hub

We are thrilled to announce we will launch the **Nature Finance Hub** at Building Bridges 2024. This is the third in our series of resource hubs on impact themes at SFG after Gender and Peace. This microsite provides the latest data, insights, tools, and key actors in the field of nature finance all in one convenient place. This resource will feed into broader action on nature finance in the Swiss ecosystem. [Join us on Thursday, December 12 at 13:30 at the Solutions Stage at Building Bridges for the launch!](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Building Bridges 2024 is almost here! It will take place next week from Monday to Thursday at the CICG and online. The program is [available online](#) and we look forward to seeing you there.

Don't forget that SFG is collaborating on two important Action Day events:

- [Engagement in Complex Contexts | Wednesday, December 11 | 14:30 - 16:30](#)
- [Swiss National Partner Launch Event | Thursday, December 12 | 10:30 - 11:30](#)



// New institutional member

We are happy to welcome our new [institutional member](#) - [SwissLife Asset Managers](#)



● For your Radar

// World Bank Group Geneva Office Impact Series: Accelerating Gender Equality in Developing Countries

Friday, December 13th, 2024 | 10:00 - 17:00 (CET) | UN Palais des Nations

At a whole day event, the World Bank Group Geneva Office Impact Series, in collaboration with the Geneva offices of UN Women, the UN Population Fund and the World Trade

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

countries. [Learn more and register here](#)

// Taskforce on Nature-related Financial Disclosures : Discussion paper on nature transition plans

Open until February 1, 2025

The Taskforce on Nature-related Financial Disclosures (TNFD) invites input on its draft guidance for nature transition plans, aligned with the Kunming-Montreal Global Biodiversity Framework. These plans outline how businesses can set goals, actions, and accountability to halt and reverse biodiversity loss by 2030. Input will inform TNFD guidance and pilot testing. [Learn more and contribute here](#)

● **Sustainable Finance News**

// Asset managers face growing scrutiny over sustainability claims

Asset managers face growing scrutiny over their approach to sustainable investing, with accusations of greenwashing and inadequate action on climate change. Regulatory crackdowns have led to fund renamings and fines, while NGOs criticize the industry for lacking ambition in reducing emissions and transitioning to clean energy. [Financial Times](#)

// COP29 ends with compromise on climate financing

COP29 concluded with a historic pledge for developed nations to provide \$300 billion annually for climate adaptation, aiming for at least \$1.3 trillion in funding by 2035. Despite these commitments, many developing countries criticized the outcome as insufficient to address urgent needs. [World Meteorological Organization](#)

// Why gender equality must be part of global climate finance reform initiatives

Recent initiatives to overhaul global climate finance have shown a lack of attention to gender inequality and the potential of climate financing that addresses the differential constraints and opportunities for men and women. From care infrastructure to agricultural adaptation, reforms must tackle the structural drivers of inequality to ensure finance delivers inclusive and effective outcomes. [London School of Economics and Political Science](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Version française

Chère communauté,

La semaine dernière, [une initiative publique sur la place financière](#) a été lancée et a commencé à recueillir les 100 000 signatures nécessaires pour la faire avancer dans le processus politique. L'initiative demande que le centre financier ait des plans qui s'alignent sur l'Accord de Paris sur le climat et sur le Cadre mondial pour la biodiversité de Kunming-Montréal, tous les deux ratifiés par la Suisse. Elle demande également que les acteurs suisses ne financent plus directement le développement ou l'expansion des énergies fossiles (note : l'initiative n'interdit pas les investissements indirects tels que la détention d'actions dans des entreprises énergétiques).

La mission de SFG est de faire progresser la finance durable, et nous pensons que des conditions et des cadres solides sont essentiels pour créer un environnement propice à l'expansion de la finance durable et pour maintenir des conditions de concurrence équitables pour tous les acteurs financiers. Cela inclut l'engagement et la promotion de plans de transition crédibles, ce que de nombreuses juridictions avec lesquelles nous sommes en concurrence, comme l'Europe et le Royaume-Uni, font déjà.

Bien que nous n'ayons pas de position officielle sur l'initiative publique, nous pensons qu'elle suscitera un débat important sur ce que peut et doit être une politique raisonnable en matière de finance durable. SFG a pour objectif de servir de plateforme pour faire avancer ce dialogue et de créer un espace de discussion avec nos membres et la communauté.

Nous pensons qu'il s'agit d'un sujet complexe et qui demande un regard critique et nuancé. L'industrie financière a la responsabilité d'intégrer et de poursuivre activement la durabilité, mais elle est aussi une industrie de services et ne fonctionne donc pas en vase clos. Pour que les acteurs du secteur financier opèrent une transition efficace, l'économie réelle devra elle aussi évoluer. En outre, nous ne pouvons pas négliger l'importance des propriétaires d'actifs et des clients dans cette discussion. Toutes les parties du système doivent agir.

Dans le récent Green Finance Index, Genève et Zurich ont toutes deux reculé dans le classement des facteurs de durabilité (de -2 et -6 points respectivement). Lorsque l'on examine les facteurs de durabilité, le premier facteur noté est l'environnement réglementaire. Plus précisément, l'indice recherche l'existence de réglementations

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

clair que pour rester compétitif dans le domaine de la finance durable, la réglementation devra jouer un rôle dans la solution globale ; profitons donc de cette initiative pour engager une discussion sur le « comment ».

Comme c'est le cas pour tout ce qui est politique, vous verrez inévitablement une variété d'acteurs, de tous bords, utiliser cette initiative publique pour essayer de gagner des points politiques ou de fortifier leurs positions retranchées. Chez SFG, nous considérons que les reproches et la rhétorique incendiaire détournent l'attention des véritables discussions qui doivent être menées sur les conditions à réunir pour aller de l'avant. Nous devons travailler ensemble, tout simplement. Nous nous réjouissons d'entamer un dialogue avec vous sur ce sujet en 2025, restez à l'écoute pour plus d'information dans la nouvelle année.

Kali Taylor
Directrice, SFG

Interview du Mois: Barbara Buchner de Climate Policy Initiative

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

«La prochaine décennie devra être une question d'équilibre et d'échelle. Nous avons fait des progrès dans la mobilisation de capitaux privés pour l'atténuation, mais nous devons maintenant veiller à ce que les financements circulent équitablement, soutiennent l'adaptation et donnent aux économies en développement les moyens d'être les chefs de file de la transition climatique mondiale. »

Dans l'édition de ce mois-ci, nous présentons une conversation enrichissante avec Barbara Buchner, directrice générale mondiale de Climate Policy Initiative (CPI) et figure dominante en matière de financement du climat. En tant que motrice d'initiatives telles que le Laboratoire mondial d'innovation pour le financement du climat, Barbara est à l'avant-garde de la mobilisation des milliers de milliards de dollars nécessaires pour lutter contre le changement climatique et construire un avenir résilient et à faible émission de carbone.

Barbara explique comment CPI relie les politiques, les marchés et l'innovation pour garantir que les solutions climatiques atteignent les échelles, progrès et lacunes persistantes dans les flux financiers mondiaux pour le climat, et pourquoi l'investissement équitable dans l'adaptation et le soutien aux économies en développement sont plus urgents que jamais. Elle met également en lumière l'intersection du genre et du climat, en soulignant le potentiel inexploité des investissements intelligents en matière de genre et

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Cet interview est incontournable pour tous ceux qui cherchent à comprendre l'avenir du financement du climat et sa capacité à favoriser une transition juste et inclusive. [Cliquez-ici pour lire l'entretien](#)

● Quoi de neuf à SFG?

// Soirée de Noël SFG

SFG organise son dernier événement de networking de l'année. Rejoignez-nous pour célébrer ensemble les festivités de Noël ! [S'inscrire ici](#)

// Lancement du Nature Hub

Nous sommes ravis d'annoncer le lancement du Nature Finance Hub lors de Building Bridges 2024. Il s'agit du troisième de notre série de centres de ressources sur les thèmes d'impact à SFG, après le genre et la paix. Ce microsite fournit les dernières données, perspectives, outils et acteurs clés dans le domaine du financement de la nature, le tout en un seul endroit pratique. Cette ressource alimentera une action plus large sur le financement de la nature dans l'écosystème suisse. [Rejoignez-nous le jeudi 12 décembre à 13h30 sur la scène des solutions à Building Bridges pour le lancement !](#)

// SFG à Building Bridges

La conférence « Building Bridges 2024 » est presque là ! Il aura lieu la semaine prochaine du lundi au jeudi au CICG et en ligne. Le programme est disponible [en ligne](#) et nous nous réjouissons de vous y voir.

SFG collabore à deux événements importants des Action Days :

- [Engagement dans des contextes complexes | Mercredi 11 décembre | 14:30 - 16:30](#)
- [Événement de lancement des partenaires nationaux suisses | Jeudi 12 décembre | 10:30 - 11:30](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

BUILDING BRIDGES

// Nouveau membre institutionnel

Nous sommes heureux d'accueillir notre nouveau [membre institutionnel](#) - [SwissLife Asset Managers](#)



● Bon à savoir

// Série d'impact du bureau de Genève du Groupe de la Banque mondiale : Accélérer l'égalité des genres dans les pays en développement

Vendredi 13 décembre 2024 | 10:00 -17:00 (CET) | Palais des Nations de l'ONU

Lors d'un événement d'une journée entière, la série d'impact du Bureau de Genève du Groupe de la Banque mondiale, en collaboration avec les bureaux de Genève d'ONU Femmes, du Fonds des Nations unies pour la population et du Bureau du commerce et de la parité de l'Organisation mondiale du commerce, présentera des solutions percutantes pour accélérer l'égalité des sexes en s'appuyant sur des données récentes issues du soutien apporté par les organisations aux pays en développement. [En savoir plus et s'inscrire ici](#)

// Taskforce sur les informations financières relatives à la nature : Document de discussion sur les plans de transition pour la nature

Ouvert jusqu'au 1er février 2025

La Taskforce sur les informations financières relatives à la nature (TNFD) sollicite des

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

décrivent comment les entreprises peuvent fixer des objectifs, des actions et des responsabilités pour freiner et inverser la perte de biodiversité d'ici 2030. Les contributions permettront d'éclairer les orientations et les essais pilotes de la TNFD. [Pour en savoir plus et contribuer.](#)

● Nouvelles sur la Finance Durable

//La finance bleue, l'innovation qui vise à protéger les océans

Les «blue bonds» veulent suivre les traces des «green bonds». Axés sur les écosystèmes côtiers et océaniques, leur potentiel pourrait même dépasser, à terme, celui des obligations vertes. [Bilan](#)

// COP 29 : la Conférence des Nations Unies sur le climat convient de tripler le financement aux pays en développement pour protéger les vies et les moyens de subsistance

La COP 29, tenue à Bakou, a fixé un nouvel objectif ambitieux de financement climatique, triplant les fonds pour les pays en développement pour atteindre au moins 1.3 milliard de dollars en financement d'ici 2035, tout en finalisant des accords clés sur les marchés du carbone, la transparence et l'adaptation. [UNFCCC](#)



Join [the SFG community](#) and contribute to the development of sustainable finance in Geneva.
Contact us at info@sfgeneva.org

Subscribe

Past Issues

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).